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	دفتـر 
الشروط الفنية
لإجراء 
الإصلاحات المطلوبة
على الدعامة الحاملة للدرمات
11 D 1.2.3.4
في وحدة التفحيم المؤجل
( الوحدة 11)
في شركة مصفـاة حمص

سوريـا


	Book Of Technical


Conditions

For The Required 
Reparation  Activities 

On

Skirt of Delayed Coke Drums
11 D 1.2.3 and 4  
( Unit 11 )

At Homs Refining Co.
SYRIA


	مقدمة :
ترغب شركة مصفاة حمص بدعوتكم لتقديم عرض من أجل أعمال اصلاح الدعامة الحاملة  لدرمات التفحيم     (D1,2,3,4) في الوحدة U -11 وفق الفحص المفصل الذي تم على الدعامة الحاملة للدرمات .
و يجب أن يكون المتعاقد لهذا المشروع مختصا" لمثل هذه الأنواع الخاصة من المعدات.
و يجب التنويه على أن هذا العمل بشكل كلي يعتبر عملا" نوعيا" و ليس كميا"
تاريخ :

تم انشاء وحدة التفحيم (الوحدة -11) لشركة مصفاة حمص عام 1965 و بحمولة 3000 طن/اليوم من باقي التقطير الجوي وعدد الدرمات في الوحدة هو أربعة ويعتبر كل درمين مجموعة واحدة و كلها موجودة في بيئة صناعية أكالة.
الوصف :

· الدرمات : درمات ذات شكل اسطواني و متوضعة بشكل عمودي ومعزولة ومعدن الجسم من 13CrMo44 و مبطنة من الداخل بمعدن X6CrAl13 (SA 240 Gr. 405)        بطريقة الربط الانفجاري مع قبة علوية على شكل نصف قطع ناقص و شكل مخروطي من الأسفل.
· الدعامة الحاملة :                    
   . المعدن : 13CrMo44      . 
   . الشكل والابعاد :  موضحة في المخطط المرفق .
	Preface:

The General Company of HOMS Refinery has pleasure in inviting you to submit an offer for reparation  activities on skirt of the delayed  coke drums at U -11  (D1,2,3,4) according to the detailed inspection result that had been carried out on skirt of the mentioned vessels  . 
The contractor for this project should be specialized at these kinds of equipment . It is highlighted that this project is totally a qualitative and not a quantitative project.
History :

The delayed Coker unit -11 was erected in 1965 at HRC  with a design capacity  3000 T/D from residuum atmospheric distillation, coke drums No. in the unit is 4, each two drums are considered one group and they exist into industrial corrosive environment.
Description :

 - Drums : Vertical insulated and lagged cylindrical drums made of 13CrMo44 carbon steel, internally X6CrAl13 (SA 240 Gr. 405), explosion bonded cladding with fixed semi-ellipsoidal dished head at top and a cone at bottom. 
- Skirt support :
 material : 13CrMo44       .

. Shape and size : illustrated in attached drawing.

	Specifications :                                                المواصفات :                                                                     
Item No.:

110-1 Coke Drum

Design Pressure

5.5/ 3.5 Kp/cm2
Design Temperature:

555 ºC
Operating Pressure:

3.75 /1.75 Kp/cm2
Operating Temperature:

485/ 450 ºC
Test Pressure:
8.5 Kp/cm2
PWHT/ RT: 
Yes/ Full

Shell courses material Carbon Steel:
13CrMo44(DIN 17155)(ASTM 387GR.11 CL.1)

Shell course inner cladding:
X6CrAl13 (DIN 17007) (SA 240 Type 405)

Design capacity per unit:

3000 T/D (125 T/Hr)

Year of made :

1965



	الهدف من المشروع :

 إجراء أعمال (الإصلاحات والتبديلات ) للدعامة الحاملة لدرمات التفحيم المؤجل  11 D 1.2.3.4   حسب نتائج الكشف المفصل التي تمت على الأوعية  المذكورة من قبل شركة ماسا ( لخدمات التفتيش) .                                                
- ومن أجل فاعلية طويلة الأمد يتطلب ذلك الأعمال التالية : 
· لحام الدعامة الحاملة لوعاء الضغط مع الشل 
· إصلاح تشققات الدعائم الحاملة لأوعية الضغط
المرفقات :

 1. مخطط  انشائي للدرمات .

2. مخططات انشائية للدعامة الحاملة (4 صفحات)
3 . رزم الاصلاح (المعدة من قبل شركة ماسا )  (8 صفحات ).

4 . مخططات لاماكن وابعاد التشققات في لحامات الدعامة والفتحات .(24 صفحة )
الأعمال المطلوبة  ( للدرمات الأربعة ) :
إصلاح الدعامة الحاملة لوعاء الضغط  :                                                                   -A لحام  الحامل مع الشل : اللحام المحيطي للحامل على الشل يجب حفره وإعادة لحامه .                                                     
                                                                                                                                                                                                                 -B إصلاح تشققات الحوامل : التشققات المحورية  الظاهرة والممتدة من الحافة السفلية لفتحة الدعامة الحاملة للدرم والواصلة حتى أساس المعدن للدعامة الحاملة يجب إصلاحها بواسطة استبدال أجزاء أو أقسام الدعامة الحاملة للدرم ( الأجزاء المتضررة يجب استبدالها )
الفقرتين (A   و B  )  يجب تنفيذهما حسب توصيات شركة ماسا كما هي موصفة في رزم الإصلاح المرفقة.( الصفحات من 1 إلى 8  )                                                                                                                                                                                                                                                                                    (تشققات حامل الدعم / وصف العمل وتقنيات الإصلاح ).
· وبناء" على دراسة وتقييم ورؤية المتعاقد يتم إقرار إجراء إصلاح  أو استبدال كامل الدعامة الحاملة 
ويجب أن يضمن في الحالتين إزالة إجهادات اللحام المحيطي .

وعدم تجدد الشروخ بالدعامة الحاملة 
والمحافظة على شاقولية الدرمات أثناء وبعد العمل .

يجب أن يحتوي العرض على سعرين لهذا البند: 
- سعر الإصلاح  ( في حال اعتماده )                                          - سعر استبدال الدعامة الحاملة بالكامل ( في حال اعتماده ) 
ملاحظة :                                   الإصلاحات المؤقتة قصيرة الأجل قد نفذت .
متطلبـات عامـة : 
1. على المتعاقد إصلاح أية أضرار تنجم عن تنفيذ العمل .
2. مدة الضمان : عام بعد الاستلام الأولي .

3. يجب على العارض زيارة مصفاة حمص للإطلاع على الواقع الحالي وأخذ ما يلزمه من معلومات ومخططات وقياسات .
4. على المتعاقد تأمين كل ما يحتاجه من معدات وأعمال لتنفيذ المشروع ( عمال – أدوات – سقالات – أوناش  –  آلات معالجة حرارية .....الخ ) 
5. كافة المعلومات اللازمة للعارض أو المتعاقد يتم الحصول عليها من قبله وعلى مسؤوليته الخاصة وتقوم المصفاة بتقديم كافة المخططات والمعلومات اللازمة في حال توفرها .
6. على العارض تضمين عرضه الفني قائمة مفصلة بمشاريع مشابهة أو ذات صلة بالعمل المطلوب ويجب أن تكون هذه الأعمال جاهزة للإطلاع أو الاستفسار عنها من قبل مصفاة حمص .
7. على العارض تقديم الأسعار بشكل منفصل للأعمال المختلفة ومفصلة لكل بند ( دراسة وتصاميم – إشراف – مواد – تركيب ) .
8. على العارض تقديم برنامج زمني لتوريد المواد اللازمة و انجاز الأعمال المطلوبة :
a. لكل درمين على حدى .
b. و واحد آخر للدرمات الأربعة مجتمعة .
و يتم الاتفاق  على موعد بدء العمل بين مصفاة   

      حمص و المتعاقد.
9. يمكن السماح بنصب السقايل اللازمة وتأمين المعدات بالموقع قبل إيقاف الوحدة و فك السقايل بعد تشغيل الوحدة و ذلك لانجاز العمل بأقل توقف ممكن  .                                                                                                                                                                                   
      - زمن نصب السقايل وفكها لا يؤخذ بعين 
        الاعتبار .
10. يجب أن تتم عمليات الفحص و التفتيش حسب توصيات شركة ماسا بواسطة مفتش مؤهل ومفوض من قبل المتعاقد  وعلى العارض ذكر التقنيات المستخدمة خلال مراحل العمل وذكر خبرة وتأهيل القائمين بمختلف الأعمال .
11. على المتعاقد فك وإعادة تركيب العزل أماكن العمل .
12. مدة التوريد للمواد والمعدات :                                                للعارض الأجنبي  : شهرين FOB   .                                                        
                       : ثلاثة اشهر C&F  .                               

   للعارض المحلي    : ثلاثة أشهر .
13. مدة التنفيذ أقل مدة ممكنة وسوف تؤخذ بعين الاعتبار أثناء تقييم العروض .

	Object of the project : 
To perform the activities ( repairs and replacements ) for skirt of delayed coke drums 11 D 1.2.3.4  according to the  detailed inspection result that had been carried out on the above  mentioned vessels by  MASSA CONSULTING LT.D ( INSPECTION SERVICES) .
- For long term reliability the following activities are required : 

· Skirt to shell welds 

· Skirt cracks repair 
Attachments :
1- Coking Drums Construction Drawings.
2- Skirt support construction drawings (4 pages).
3- Repair Packages (prepared by MASSA co)       (8 pages ) .
4- Drawings for locations and sizes of cracks in skirt and key holes .(24 pages )
The required works( four pressure vessels ) :
Skirt repair :     
A. Skirt to shell welds :circumferential welding  of skirt to shell should be excavated and rewelded.

B. skirt cracks repair :  axial prominent cracking propagated from bottom edge of key hole slots toward skirt base metal should be repaired by segment or section replacement of  skirt ( the defected sections should be replaced )
Items (A  and  B  ) should be executed
according to MASSA  recommendations as
described  in attached repair package
  ( Pages  from  1 to  8 )                                    
  (   skirt support cracking \  
scope of work and repair techniques )        
· According to the contractor ' s study, evaluation and point of view:  a repair or replacement of the entire skirt support will be approved .
and the contractor should guarantee  in both cases to remove circumferential  welding stresses and non – renewal of cracks on skirt support .                               and maintain the verticality of drums during and after work .                                                                      the offer should contain two prices for this item :                                                                               - price of repair  ( in case of approved  )                                                       - charge of replacement of the entire skirt support ( in case of approved  )                                                          
     note :
 short term ( temporary repairs ) were done
General requirements :

1. The contractor should repair any damages resulting from the execution of work .  
2. Guarantee period : one year after the provisional acceptance .
3. The bidder have to pay a visit to the existing site and take the necessary information , drawings and measurements .
4. The contractor should supply all the needed equipments and works to execute the project                    ( workers , tools , scaffolding , cranes , vehicles , heat treatment equipment ….. etc ) .
5. All required information for bidder or contractor can be obtained by him and on his own responsibility.  HRC  will provide all diagrams and required data in case of availability .
6. Bidder should include his technical offer with references of similar projects or related to the required work and it should be ready for inquiring from  HRC  .
7. The bidder should provide the prices separately for different works and detailed for each item ( study and design – supervision – materials – installation) 
8. The bidder should provide time  schedule for supply and perform required materials and activities :

a. For two drums alone .
b. And another one for the four drums . 
the starting time of the activities should be agreed upon  between H.R.C and the contractor.
9. Putting up the needed scaffoldings and prepare the required tools at site can be allowed before shutdown the unit, and can be Dismantled after start up the unit to execute the activities with shortest duration of shutdown  .                                                                                     - The time of putting up the scaffoldings and dismantling them will not considered .
10. Inspection and Testing activities should be done as MASSA recommendations by a qualified and authorized inspector represents the contractor.                                                                                 The bidder should mention the used techniques  for all work steps and mention the experience and the qualification for the staff who are going to execute the various activities 
11. The contractor should dismantle the insulation and re – install the insulation in the working place .
12. Delivery period :                                                   for foreign bidder    : two months FOB   .                                  
                                  : three months C&F .                                                                           

     for local bidder         : three months  .
13.  Execution period : The shortest possible period and will be taken into consideration during the evaluation of the offers .                                                                                                                                              


اللجنــة
   عضو لجنة                                عضو لجنة                              رئيس اللجنـة
م. عدنان الاسعد                           م. محمد الأسعد                            م. بهنان الوعري
                                                                     يعتمد/   مدير الجودة والسلامة المهنية
                                                                                   م. شعيب كوجك
                                                        يعتمـد / المديـر العـام 
                                                                      المهندس هيثم بهجت مسوكر
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